
Uddannelses- og Forskningsudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 22. april 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UFU alm. del

Spørgsmål 157
Allerede sidste år måtte Københavns Professionshøjskole afvise kvalificerede ansøgere
på sundhedsuddannelserne pga. manglende studiepladser. Københavns Professionshøj-
skole fik lov til at oprette 24 ekstra studiepladser i 2020, men det var ikke nok til at følge
med efterspørgslen, og flere kvalificerede ansøgere fik afslag på deres ansøgning. Dertil
kommer dette års øgede kvote 2-søgning til sygeplejerskeuddannelsen i hovedstadsom-
rådet, jf. svar på UFU alm. del spørgsmål 129.
Vurderer ministeren på denne baggrund, at det nuværende antal studiepladser – inklusiv
de 100 ekstra pladser oprettet i 2020 – er tilstrækkeligt til at imødekomme søgningen
til uddannelsen og arbejdsmarkedets efterspørgsel efter sygeplejersker? I afkræftende
fald, vil ministeren da tage initiativ til, at der oprettes flere studiepladser, og herunder
skaffes flere praktikpladser, i samarbejde med Danske Professionshøjskoler, KL og Dan-
ske Regioner, ligesom man gjorde i 2020 med »Aftale om flere uddannelsespladser på de
videregående uddannelser i lyset af COVID-19«?
Der henvises til artiklen »Ansøger til sygeplejerskeuddannelsen: Jeg håber på flere stu-
diepladser« på www.kp.dk den 18. marts 2021.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pernille Skipper (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Pernille.Skipper@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Kasper Sand Kjær
formand
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